
Tiedote kaupunginvaltuuston   14.12.2020 pidetystä kokouksesta 

§ 68 KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 

Todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

§ 69 PÖYTÄKIRJANTARKASTAJIEN VAALI 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Anu Huhtinen ja Tapio Järvinen. 

§ 71 LISÄYS INVESTOINTIOHJELMAAN 2020 / TALOUSARVIOMUUTOS 

Hyväksyttiin vuoden 2020 talousarvion investointiohjelmaan lisättäväksi taloushallinnon 

ohjelmistohankinnat ja lisäykset lakisääteisen talousraportoinnin tarpeisiin ja hyväksyttiin 

varattavan ko. tarkoitukseen 26.000 euron määrärahan. Meno katetaan lainanotolla. 

§ 72 TALOUDEN TASAPAINOTUSOHJELMA 

Vuosi  Tervehdyttämissuunnitelma 

  toteutuma   Alijäämä / ylijäämä 

   -6 012 057 

TOT 2016   2 002 025   -4 010 032 
TOT 2017   2 897 964   -1 112 068 
TOT 2018   1 001 830   -110 238 
TOT 2019   2 644 715   2 534 477 
Ennuste 2020   -300 000   2 234 477 
Talousarvio 2021 (muutosesitys) +50 000   2 284 477 
SUUNNITELMA 2022  780 000   3 064 477 
Yhteensä   9 076 534 

Hyväksyttiin tervehdyttämissuunnitelman muuttamista em. taulukon mukaisesti siten, että vuoden 

2021 tulostavoite on + 50.000 euroa. 

§ 73 TALOUSARVIO VUODELLE 2021 JA TALOUSSUUNNITELMA VUOSILLE  

2022-2024 SEKÄ INVESTOINTIOSA 

Keskustelun kuluessa Pirkko Koiramäki totesi esittävänsä teknisen lautakunnan 8.12.2020 

päättämällä tavalla, että investointiosassa vuodelle 2022 esitetty Mustikkavuoren saunan 

peruskorjausmääräraha 10.000 euroa siirrettäisiin vuodelle 2021. Valtuutettu Anu Huhtinen kannatti 

valtuutettu Koiramäen ehdotusta. 

Keskustelun kuluessa valtuutettu Tapio Järvinen esitti, että investointiosaan vuosille 2021-2022 

esitettyä määrärahaa Halkokaaren kevyenliikenteen väylän rakentamiseksi siirrettäisiin seuraaville 

vuosille. Esitystä kannatti valtuutettu Hannu Riihimäki. 

 

Kaupunginjohtaja Jarmo Pienimäki esitti kaupunginvaltuustolle tiedoksi teknisen lautakunnan 

8.12.2020 §:ssä 125 päättämän kannanoton, että Mustikkavuoden saunaan vuodelle 2022 varattu 

10.000 euron määräraha varattaisiin vuodelle 2021. 



Keskustelun kuluessa esitettiin, että investointiohjelmaan kuuluvan Halkokaaren kevyenliikenteen 

väylän rakentamiseen olisi mahdollista saada Ely-keskuksen rahoitusta. 

Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on yksimielisesti hyväksynyt 

Mustikkavuoren saunan remonttiin vuodelle 2022 varatun määrärahan siirtämisen vuodelle 2021. 

Puheenjohtaja totesi, että talousarvion investointiosassa oleva 280.000 euron määräraha 

Halkokaaren kevyenliikenteen väylään hyväksytään yksimielisesti ehdolla, että siihen myönnetään 

valtionavustus. Mahdollisen valtionavustuksen myöntämisen jälkeen asia käsitellään vielä 

teknisessä lautakunnassa, kaupunginhallituksessa ja edelleen kaupunginvaltuustossa. 

Puheenjohtaja totesi kaupunginvaltuuston muilta osin hyväksyneen talousarvioesityksen 

kaupunginhallituksen esityksen mukaisesti eo. täydennyksillä. 

§ 74 PALOASEMAN LVI-SANEERAUS 

Hyväksyttiin 95 000 euron määräraha paloaseman LVI-saneerauksen investointiohjelmaan  

vuodelle 2021. 

§ 75 HALKOKAAREN ALUEEN TONTTIEN LISÄMAAKSI MYYMINEN JA 

MYYNTIHINNAN VAHVISTAMINEN 

Hyväksyttiin, että niillä Halkokaaren alueen tontinomistajilla, jotka ovat jo aiemmin rakentaneet 

alueelle päärakennuksen, on mahdollisuus ostaa kiinteistönsä viereinen rakentamaton tontti 

alueensa lisämaaksi. Lisämaata ei koske rakentamisvelvoite, eikä Halkokaaren alueen tonttien 

vuokrausoikeus ja että kauppahintaa alennetaan 20 % kulloisenkin myyntiajankohdan voimassa 

olevasta kauppahinnasta. Muutoin lisämaan ostoa koskevat yleiset tonttien myynnin toimintaohjeet 

ja varausperiaatteet. 

 

Kauppakirjan rakennusvelvoite tarkoittaa, että ostetuille tonteille on rakennettava päärakennus 

tietyn ajan (3v.) sisällä. Lisämaalle ei tällaista velvoitetta olisi. Koska em. alue on kuitenkin 

kaavoitettu rakennettavaksi, olisi toivottavaa, että lisämaaksi ostettavalle tontillekin rakennettaisiin. 

 

Keskustelun kuluessa valtuutettu Risto Harju esitti, että mahdollisesti lisämaaksi myytävien 

tonttikauppojen yhteydessä hyvitettäisiin puolet Ähtärin Energia ja Vesi Oy:lle kuuluvista 

liittymismaksujen kokonaismäärästä.  

 

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on yksimielisesti hyväksynyt päätösehdotuksen 

täydennettynä valtuutettu Harjun esittämällä lisäyksellä koskien liittymismaksujen hyvittämistä. 

 

 

§ 76 ETELÄ-POHJANMAAN PELASTUSTOIMEN YHTEISTOIMINTASOPIMUS 1.1.2021 

ALKAEN 

 

Hyväksyttiin Etelä-Pohjanmaan pelastustoimen 1.1.2021 voimaantulevan yhteistoimintasopimus. 

 

Valtuutettiin kaupunginjohtajan yksin allekirjoittamaan yhteistoimintasopimuksen sen jälkeen, kun 

kaupunginvaltuuston on sen hyväksynyt. 

 

 



§ 77 VALTUUSTOALOITE VAUVABONUKSEN KÄYTTÖÖNOTOSTA ÄHTÄRISSÄ / 

KRISTILLISDEMOKRAATTIEN VALTUUSTORYHMÄ 

 

Päätettiin, että Ähtärin kaupunki ottaa käyttöön vauvabonuksen vuoden 2021 alusta, joka on 

enintään 4000 € syntyvä/adoptoitu lapsi ja joka jaetaan kahdeksaan ikävuoteen asti siten, että 500 € 

maksetaan lapsen synnyttyä vuosittain seuraavan vuoden helmikuun aikana, mikäli lapsi on 

Ähtärissä kirjoilla maksuvuotta edeltävänä vuotena 31.12. Vauvarahaa tulee hakea sähköisellä 

lomakkeella vuosittain tammikuun aikana. Toimeenpanosta vastaa varhaiskasvatus.  

Aloite on loppuun käsitelty. 

 

§ 78 ÄHTÄRIN KAUPUNGIN OSALLISTUMINEN ETELÄ-POHJANMAAN 

PARTIOLAISTEN PARTIOMAJA -HANKKEESEEN ÄHTÄRIN PERÄNNEJÄRVELLÄ 

 

Partiomaja -hankkeen kokonaisbudjetti on tarkentunut, ollen nyt 57 824 €, (sis.alv.).  

Ähtärin kaupungin osuus on 15% kokonaisbudjetista, eli 8673,60 euroa. Kokonaisbudjetin 

tarkentuminen edellyttää kuntarahaosuuden korottamista. 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi, että Ähtärin kaupunki korottaa edellä esitetyn perusteella 

kuntarahaosuuden 8673,60 euroon.  

Korotus aiempaan päätökseen (KV 7.9.2020 § 48) yhteensä 1173,60 euroa. 

 

§ 79 ALOITTEET 

 

Valtuutettu Anu Hutinen jätti 12 valtuutetun ja varavaltuutetun allekirjoittaman seuraavan 

valtuustoaloitteen: 

Valtuustoaloite Ähtärin kaupungille luonnonsuojelualueen perustamisesta Ähtäriin. 

 

Valtuutettu Tapio Järvinen jätti Sosialidemokraattien ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmän puolesta 

seuraavan valtuustoaloitteen: 

Liikuntaesteisten pysäköintimääräysten huomiointi Ähtärin kaupungin sekä kaupungin omistamien 

eri yhtiöiden toimipisteissä. 

 

Aloitteet liitettiin pöytäkirjaan. 

 

§  80 VALTUUSTORYHMÄN PERUSTAMINEN / JÄRJESTÄYTYMINEN 

 

Hallintosäännön 75 §:n mukaan valtuustoryhmän muodostamisesta, nimestä ja puheenjohtajasta on 

annettava valtuuston puheenjohtajalle kirjallinen ilmoitus. 

 

Valtuutettu Helena Hautakangas jätti ilmoituksen Sosialidemokraattien ja Vasemmistoliiton ryhmän 

puheenjohtajasta seuraavasti: 

Valtuustoryhmän puheenjohtajaksi on 13.12.2020 valittu Helena Hautakangas ja 

varapuheenjohtajaksi Pauli Palomäki. Ryhmien sihteerinä toimii Heli Hokkanen. 

Ilmoitus liitettiin pöytäkirjaan. 

 

Päätökset täydellisinä ovat saatavissa Ähtärin kaupungin kirjaamosta. 

Ähtärin kaupungin kirjaamo 

Ostolantie 17, 63700 Ähtäri 

puh. 06 2525 6000   kirjaamo@ahtari.fi 

mailto:kirjaamo@ahtari.fi

